

Brussels, 27 March 2025

FEP statement to support the Franco-Algerian writer Boualem Sansal

On behalf of the Federation of European Publishers, Sonia Draga, the President, has declared, "We have been informed and are appalled by the condemnation of Boualem Sansal to 5 years in prison and a fine of 3500 euros. Boualem should be a free man; his only offence is to have spoken and written freely over all these years. He must be freed immediately. European Publishers call on the European institutions to reach to their Algerian counterparts to demand that he is released from prison and his sentence annulled".

Boualem has been charged with undermining national unity, insulting an official body, undermining the national economy and possessing videos and publications that threaten national security and stability. According to the French press, Boualem said to the court, "My comments or writings were simply a personal opinion, and I have the right to do so like any Algerian citizen".

Déclaration de la FEE en soutien à l'écrivain franco-algérien Boualem Sansal

Au nom de la Fédération des Editeurs européens, sa Président, Sonia Draga, a déclaré « nous avons été informés et sommes atterrés par la condamnation de Boualem Sansal à une peine de 5 ans de prison et une amende de 3500 euros. Boualem doit être libéré ; sa seule offense est d'avoir parlé et écrit librement toutes ces années. Il doit sortir de prison immédiatement. Les éditeurs européens en appellent aux institutions européennes pour qu'elles requièrent de leurs partenaires algériens qu'il soit libéré de prison et que le jugement soit annulé ».

Boualem est accusé d'atteinte à l'unité nationale, d'outrage à corps constitué), d'atteinte à l'économie nationale et de détention de vidéos et de publications menaçant la sécurité et la stabilité nationales. Selon la presse française, Boualem a dit devant la Cour « Mes propos ou écrits étaient simplement une opinion personnelle, j'en ai le droit comme tout citoyen algérien ».

FEP is an independent, non-commercial umbrella association of book publishers' associations in Europe. FEP represents 31 national associations of publishers of books, learned journals and educational materials, in all formats, in Europe. Thus, FEP is the voice of the great majority of publishers in Europe.

La FEE est une association indépendante qui regroupe les associations d'éditeurs de livres en Europe. La FEE représente 31 associations nationales d'éditeurs de livres, de revues spécialisées et de matériel éducatif, sous tous les formats, en Europe. La FEE est donc la voix de la grande majorité des éditeurs en Europe.

For more information / Pour plus d'informations :

Anne Bergman-Tahon, FEP Director / Directrice de la FEE

abergman@fep-fee.eu

+32 2 776 84 65